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Aiheena sivistystoimi ja siihen liittyvät hankkeet kuten KOPA sekä hybridikeskus ja opiskelijarekry-

toinnit. 

 

Nykytilanne sivistystoimessa on aika hyvä. Henkilöstö on pätevää ja paikat ovat täytettyinä. Sivis-

tystoimella on myös vahva, perinteinen toimintakulttuuri. Haasteita tuo sivistyspuolen rakennuk-

set. Lisäksi oppilaskehitys on huolestuttavaa, viidessä vuodessa oppilaiden kokonaismäärä vähe-

nee lähes 100 oppilaalla.  

 

Markkinointiin on tuotava uusia näkökulmia, koko seutukuntaa tuotava esille, otettava esille työt, 

asunnot, harrastukset ja myös etätyömahdollisuudet. Paluumuuttajat tärkeitä, samoin opiskelijoi-

den tuonti maailmalta (KOPA-hanke). Tähän vaaditaan yhteinen tahtotila.  

 

Toisen asteen koulutus on säilytettävä. Etänä opiskelu on nykypäivää jo lukiossa, etenkin kielien 

suhteen. Keskiasteen uudistus on vaikuttanut siihen, että keskiverto-opiskelijan on yhä vaikeampi 

saada suoraan opiskelupaikkaa.  

 

Aluehallintouudistus tuo muutoksia kuntatalouteen. Nämä selviävät vasta kun maakuntahallinto 

on aloittanut.  

 

Sivistykseen kuuluu myös kirjasto ja varhaiskasvatus (päivähoito), vaikka sivistystoimi yleensä miel-

letään vain peruskoulutukseksi. Vimpelin kirjaston tilat ovat tutkimuksen alla, kirjaston aukioloai-

koihin haluttaisiin tiloista huolimatta parannusta.  

 

Hybridikeskus, johon tulevaisuudessa sijoittuisivat sekä päiväkoti, kirjasto että koulu, rakennettai-

siin sille hankittavalle tontille. Myös muut sivistyspuolen oheistoiminnat kuten musiikkiopisto, 

nuorisotilat ja kahvila sijoittuisivat hybridikeskukseen. Hybridikeskuksen rakentaminen jaettaisiin 

osiin, ensin tehtäisiin tilat päiväkodille ja kirjastolle. Sen jälkeen tehtäisiin tilat alakoululle ja viimei-

sessä vaiheessa tulisivat tilat yläkoululle ja lukiolle. Musiikkiopisto siirtyisi yhtä aikaa alakoulun 

kanssa.  

 

 


